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Svar på § 37 spørgsmål 2017-253 om hjemløse 

Kære Debora Kleist 

Tak for dit spørgsmål vedrørende hjemløse dateret den 20. november 2017 i medfør af 
§ 37 i forretningsordenen for Inatsisartut. 

Spørgsmål 1: 
Hvad er status på byggerier af herberger for hjemløse i hele landet? 

Svar: 
Der er på nuværende tidspunkt ikke fra Selvstyrets side igangsat byggerier af herberger 
for hjemløse i hele landet. Byggeri af herberg er et kommunalt anliggende og der er ikke 
afsat midler på FL 2018 til dette formål. 

Spørgsmål 2: 
Hvad agter man at foretage sig i forbindelse med EM 2016/44, som pålagde 
Naalakkersuisut om at fremlægge et forslag i EM 2017? 

Svar: 
Ved behandlingen af EM 2016/44 var der forventning om at sektorplanerne for 
Selvstyrets udlejningsboliger ville være færdige i 1. kvartal af 2017, hvorefter 
forhandlingerne om overdragelse af udlejningsboliger til kommunerne kunne 
påbegyndes. Sektorplanerne for Selvstyrets udlejningsboliger har dog været lidt 
forsinkede og er ved at være færdige nu. I en del byer viser det sig, at der er 
boligoverskud, dels på grund af udlejningsvanskeligheder. 

Kommunerne er også i gang med at udarbejde sektorplaner for kommunale 
udlejningsboliger. Når disse er færdige, vil det være muligt for kommunerne, i 
forbindelse med overdragelse af Selvstyrets udlejningsboliger til kommunerne, at opliste 
i prioriteret rækkefølge, hvilke boliger der skal vedligeholdes, renoveres eller nedrives. 

Spørgsmål 3: 
Har Naalakkersuisut stadigvæk planer om at fremlægge dette forslag? 

Svar: 
Når sektorplanerne for Selvstyrets og kommunernes udlejningsboliger er færdige, vil det 
herefter være muligt at identificere hvor der reelt er boligoverskud eller underskud. Det 
bør vurderes i samarbejde med kommunerne om der er udlejningsboliger der evt. kan 
konverteres til herberg for hjemløse. Dette er dog ikke muligt at gøre før sektorplanerne 
er færdige og før forhandlingerne om overdragelse af udlejningsboligerne er afsluttet. 
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Baggrunden herfor er, at det er kommunerne der kommer til at stå for drifts- og 
vedligeholdelsesomkostningerne ved at have herberg. 

Jeg håber det ovenstående besvarer dine spørgsmål. 
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